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 Roger Holmberg (S) 
 Ann-Marie Engström (S) 
 Peter Olofsson (S) 
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 Jan-Erik Arvidsson (S) 
 Gunilla Johansson (S) 
 Ingvar Nilsson (S) 
 Göran Wiegert (S), §§ 164-189  
 Bertil Dahl (V) 
 Birgitta Axelsson Edström (V) 
 Anna Thore (MP) 
 Jonas Löhnn (MP) 
 Patricia Vildanfors (MP) 
 Jimmy Svensson (MP) 
 Malin Petersson (M) 
 Jan R Andersson (M) 
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 Per-Olof Jonsson (M) 
 Björn Hult (M) 
 Jonas Lövgren (M) 
 Tamas Lakatos (M) 
 Jan-Ingemar Lundström (M), §§ 163-188 
 Britt Dicksson (M) 
 Lennart Erlandsson (M) 
 Birger Jägtoft (M) 
 Rolf Wallergård (M) 
 Anders Andersson (C) 
 Ingemar Einarsson (C) 
 Gunnar Olsson (C) 
 Lennart Svenzén (C) 
 Sivert Andersson (C) 
 Inger Hilmansson (FP) 
 Björn Brändewall (FP) 
 Birgitta Nordlöw (FP) 
 Anna-Britt Wejdsten (FP) 
 Christopher Dywik (KD) 
 Folke Fagerlund (KD) 
 Micael Foghagen (SD) 
 Lars Rosén (SD) 
 
 
 
Sekreterare 
 Jonas Sverkén 
 
 
 
Justerat 
 Roger Kaliff   §§157-163  Birgitta Elfström §§164-189  
 Ordförande  Ordförande 
 
 
 
 Jonas Lövgren   Lasse Johansson 
 
 
 
 
 
 
Anslaget på kommunens anslagstavla den 10 oktober 2011.   
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 Minnestund 
 
 Ordföranden öppnar sammanträdet och håller ett kort anförande till minne av 

offren på Utöya och i Oslo den 22 juli 2011. 
 
 Kommunfullmäktige hedrar minnet med en stunds tystnad. 

 
_________________ 

 
 
§ 157 Val av protokollsjusterare 
 
 Kommunfullmäktige utser Lasse Johansson (S) och Jonas Lövgren (M) att 

tillsammans med ordföranden justera protokollet. 
 
 
§ 158 Interpellation om att politiska partier ska informeras om 

kommunens planer m.m. 
 (dnr KS 2011/00457 093) 
 
 Kommunfullmäktige beslutar att Inger Hilmansson (FP) får ställa följande 

interpellation till samhällsbyggnadsnämndens ordförande Mattias Adolfson (S): 
 
 Det offentliga samtalet är en viktig del i demokratibygget och  vi som 

förtroendevalda har en viktig roll att hålla detta samtal levande. Något som 
engagerar många är den fysiska planeringen och i Kalmar sker en dialog med 
sakägare vid utställningar av planprogram, detaljplaner och översiktsplaner. 
Ibland får vi frågan varför det inte är några politiker med när detaljplaner 
presenteras för allmänheten i ett område, men sanningen är den att vi oftast inte 
vet om dessa möten.  

 
 Vi har tidigare år efterfrågat inbjudan och fått positiva besked, men inget har 

hänt.  
 
 Översiktsplaneringen som är en lagstyrd process med många samrådsträffar, kan 

här gälla som undantaget och det goda exemplet. 
 
 För att delta i diskussioner med allmänhet och engagerade medlemmar, behöver 

de politiska partierna också i tidigt skede få vetskap om de planprogram och 
detaljplaner som är på gång och som skickas ut till sakägare. Av någon anledning 
är de politiska partierna sedan ett par år strukna från den ärendelistan.  

 
 Att våra nämndspolitiker, som ofta  har ett heltidsarbete vid sidan av sitt 

politiska engagemang, ska administrera  detta är orimligt. Kanske finns det 
partier som inte är representerade i alla nämnder. Att lägga till de politiska 
partierna på sändlistan med en länk till den aktuella planen kan varken  vara ett 
praktiskt eller ekonomiskt problem.   

  
 Jag tror att det är bra för samhällsengagemanget och beslutsprocessen om vi 

som är förtroendevalda i tidigt skede får en ökad kunskap genom att lyssna till 
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synpunkter från de boende och höra tjänstemännens svar på de berördas frågor. 
Vi bör också finnas med om det kommer några frågor till oss som 
förtroendevalda. 

 
 Därför undrar jag om du vill medverka till: 
  

- att nämndsledamöter och politiska sekreterare i god tid meddelas datum för 
möten med sakägare och allmänhet? 

- att alla politiska partier sätts upp på den sändlista för detaljplaner och 
liknande som samhällsbyggnadsnämnden skickar ut till sakägare i 
kommunen? 

_________________ 
 
 Mattias Adolfson lämnar följande svar på interpellationen: 
  
 Tack för din interpellation Inger Hilmansson där du efterfrågar ökad 

information i planprocesserna. Här redovisas svar på de två konkreta frågor som 
ställs i interpellationen: 

 
 När samrådsmöten hålls bjuds sakägare in för att få information om hur 

förslagen ser ut och kommer att påverka deras närmiljö. Samrådsmöten är inga 
allmänna diskussionsmöten av politisk karaktär utan saklig information från 
tjänstemän och möjlighet för sakägare att lämna sina synpunkter. Ofta resulterar 
också mötena i att man kan hitta konstruktiva lösningar på frågor där man inte 
är överens mellan kommun och sakägare. Politisk behandling av sakägares 
synpunkter sker genom att vi skriftligt upprättar en samrådsredogörelse där vi 
också ger svar på varje punkt där det finns synpunkter.  

 
 Självklart informerar vi om när samrådsmöten äger rum om den informationen 

efterfrågas i ärenden från nämndens ledamöter. Information om samrådsmöten 
läggs också ut på kommunens hemsida. Jag är dock mer tveksam till att skicka ut 
inbjudningar till partier inför varje samrådsmöte om detaljplan. Samrådsmöten 
får inte bli en politisk arena som flyttar fokus från de närboende.  

 
 Folkpartiet Liberalerna är representerade i alla politiska församlingar som 

beslutar om kommunens olika planläggningsfrågor. Information om detaljplaner 
skickas ut i god tid före beslut i både nämnd, KSAU, KS och 
kommunfullmäktige. Varje detaljplan är uppe för beslut oftast minst tre gånger i 
nämnden där också Folkpartiet är representerat. Beslut om att skicka ut på 
samråd, beslut om granskning (f.d. utställning) och slutligen beslut om 
antagande eller förslag till fullmäktige om antagande. Därefter oftast i KSAU, 
KS och fullmäktige. Det finns alltså gott om forum för Folkpartiet att ta del av 
och ha synpunkter i aktuella planfrågor. Men för mig är det inte någon 
principiell fråga. Kan jag på något vis hjälpa till att överbrygga en intern 
kommunikationsfråga är jag beredd att pröva den igen. 
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§ 159 Interpellation om IVPA-larm (I väntan på ambulans) på 

brandkåren 
 (dnr KS 2011/00449 093) 
 
 Kommunfullmäktige beslutar att Ingemar Einarsson (C) får ställa följande 

interpellation till servicenämndens ordförande Dzenita Abaza (S): 
 
 Sedan några år tillbaka finns ett sjukvårdsavtal mellan länets kommuner och 

Landstinget. Avtalet innebär att Brandkåren ska rycka ut på sjukvårdslarm när 
SOS-alarm bedömer att snabb hjälp måste till den sjuke eller där det tar lång tid 
för ambulans att nå fram till den hjälpbehövande.  

 
 IVPA är ett komplement till ambulansen för att de behövande snabbt skall få 

hjälp. Brandkåren har särskild utrustning, till exempel hjärtstartare och 
personalen har utbildats för uppdraget. De har delegation av läkare samt 
tystnadsplikt.  

 
 IVPA är en viktig trygghetsinsats för människor i många av våra landsbygds-

områden. Det kan bokstavligen handla om liv eller död.  
 
 Under våren hamnade två personer i Pårydtrakten i situationer där en IVPA-

insats borde varit självklar. I det ena fallet var det en befarad hjärtinfarkt, medan 
det i det andra var en svår sågolycka med bland annat en avsågad pulsåder. Inte i 
något av dessa fall kallades deltidsbrandkåren i Påryd ut. De båda drabbade är 
vidtalade och har givit sitt tillstånd till att jag använder deras fall i denna 
interpellation. Lyckligtvis slutade allt lyckligt för de båda, men vad händer en 
annan gång?  

 
 Mina frågor till Dig Dzenita är följande:  

1. Detta var fall som jag känner till och som drabbade människor jag känner. 
Var det en slump, eller finns det många liknande fall i kommunen?  

2. Om det inte var någon slump; har Servicenämnden någon uppfattning om 
hur ofta det missats?  

3. Vad är felet: Är det avtalet med landstinget, handhavandeproblem på SOS 
eller något annat?  

4. Är Du beredd att vidta några åtgärder? 
_________________ 

  
 Dzenita Abaza lämnar följande svar på interpellationen: 
 
 Under en lång följd av år, kanske 10-15 år, har det diskuterats IVPA i Kalmar 

län.  
 
 Landstinget har under många år hävdat att kommunernas Räddningstjänster inte 

har någon roll att spela i ambulanssjukvården.   
 
 På grund av detta tog Kalmar brandkår ett initiativ 2006 att diskutera vidare med 

Landstinget om IVPA. Detta resulterade 2007 i ett provisoriskt hjärtstoppsavtal 
med Kalmar kommun, Brandkåren. Detta avlöstes 2010 av ett mer heltäckande 
avtal. I detta avtal förbinder sig kommunens räddningsstyrkor att ingripa då  



 Kommunfullmäktige 2011-09-26 6
   
  
 
 SOS -centralen larmar om IVPA. På grund av detta har kommunen bekostat 

utrustning och utbildning av personal och är sedan flera år tillbaka operativa året 
runt, dygnet runt. Dock är det Landstinget som utformar den larmplan som 
SOS-centralen har att följa då ett larm om olycka inkommer och som berör 
Kalmar kommun. Här har kommunen ingen möjlighet att påverka. 

 
 De fall som nämns i interpellationen är uppmärksammade av Brandkåren och 

frågan har den 5 september ställts till Landstingets företrädare, Erik Lexne, 
varför inte aktuell räddningsstyrka har alarmerats. Svar på detta har utlovats från 
Landstinget. 

  
 Svar på frågor i interpellationen: 
  

1. Nej, detta var säkert inte en slump utan Brandkåren känner till flera fall där 
man bedömer att IVPA-avtalet inte följts. Dock styr Landstinget detta via 
larmplaner som kommunen inte kan påverka. 

  
2. Nej, Brandkåren erhåller ingen statistik över antal olycksfall eller sjukdomsfall 

som Ambulanssjukvården alarmeras till och där det inte samtidigt föreligger 
en räddningstjänsthändelse. 

  
3. Som Brandkåren kan bedöma så tillämpas inte avtalet med Landstinget som 

är tänkt. 
  
 4. Brandkåren har en ständig dialog med Landstinget . 

 
 
§ 160 Interpellation om fler skolpsykologer för bättre hälsa hos barn 

och ungdomar 
 (dnr KS 2011/00445 093) 
 
 Kommunfullmäktige beslutar att Björn Brändewall (FP) får ställa följande 

interpellation till personaldelegationens ordförande Bertil Dahl (V): 
 
 En väl utbyggd elevhälsa ger möjlighet att tidigt upptäcka elever som har 

problem, konstaterar Socialstyrelsen l . Samtidigt rapporterar Statens 
folkhälsoinstitut att elevers upplevda psykiska besvär är dubbelt så höga idag 
som på 80-talet2. Om vi missar att tidigt upptäcka barn som mår dåligt, kommer 
vi att få ta tag i det igen några år senare, fast då har problemen sannolikt blivit 
mycket värre.  

 
 I den nya skollagen, som trädde i kraft den 1 juli 2011, skärps kravet på att alla 

elever ska ha tillgång till skolpsykolog. Samtidigt har Psykologförbundet gjort en 
inventering som visar att tillgången på skolpsykologer brister i många 
kommuner. Psykologförbundet rekommenderar max 500 elever per 
heltidspsykolog. Rikssnittet är ca 1 500 elever.  

 
 Siffrorna för Kalmar kommuns grundskolor har reviderats och uppges nu vara 

ca 1 667 elever per psykolog3. Det finns dock anledning att ifrågasätta denna 
uppgift, då summan 1 667 utgår ifrån att kommunens tre skolpsykologer 
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uteslutande arbetar mot grundskolan. Men i Kalmar arbetar de även mot 
eleverna i förskola och förskoleklass. Därmed ökar antalet elever som de har 
ansvar för från 5 000 till ca 7 500, vilket ger så mycket som 2 500 elever per 
skolpsykolog.  

 
 För att nå rikssnittet utifrån detta krävs alltså att Kalmar nästan fördubblar 

personalstyrkan. I Kalmar kommuns välfärdsbokslut för 2010 har man redan 
fått anmärkningar från Arbetsmiljöverket för hög arbetsbelastning för 
elevhälsopersonal (skolsköterskor) och dåligt anpassade lokaler. Vi i Folkpartiet 
liberalerna föreslog därför en förstärkning till elevhälsan med 2 miljoner kronor 
i budgeten för 2012, med särskild fokus på lokaler och på att anställa fler 
skolpsykologer.  

 
 Allt handlar dock inte om pengar; det handlar även om att få tag på psykologer 

som vill flytta till Kalmar. De närmaste universiteten med nyutexaminerade 
psykologer ligger i Linköping, Lund och Göteborg. Det är en bit bort, det. 
Linneuniversitetet startar nu i höst en psykologutbildning, men de kommer inte 
att examinera några psykologer förrän tidigast om fem år.  

 
 Kommunen måste således förstärka sitt samarbete med de lärosäten som har 

psykologutbildningar och locka hit de nyutexaminerade psykologerna. 
Kommunen måste även fokusera mer på att få hit studentpraktikanter, och se 
till att de får en positiv upplevelse av Kalmar. En fördubbling av antalet 
skolpsykologer kan vara nödvändigt för att kommunen över huvud taget ska 
framstå som en tillräckligt attraktiv arbetsplats, och få psykologer att vilja flytta 
hit. Vem vill komma hit idag, när de ser vilken hög arbetsbelastning som väntar? 
Men om kommunen tydligt visar att vi vill storsatsa, kan det bli mer attraktivt att 
jobba här.  

 
Med anledning av detta undrar jag:  
• Har majoriteten en ambition att rekrytera fler skolpsykologer till elevhälsan, 

så att Kalmar kommun åtminstone når rikssnittet?  
• Vilka åtgärder vidtar Kalmar kommun idag för att attrahera skolpsykologer 

från lärosätena samt yrkeslivet?  
 

 1. http://www.socialstyrelsen.se/publikationer2009/2009-l26-l74  
 2. http://www.fbi.se/Statistik-uppfoljning/Skolbams-halsovanor/  
 3. http://www.psykologforbundet.se/forbundettycker/Sidor/elevhalsa.aspx 

_________________ 
  
 Bertil Dahl lämnar följande svar på interpellationen: 
 
 Psykologförbundets undersökning om tillgången på skolpsykologer har lyft 

frågan om tillgången på skolpsykologer i Kalmar kommun. 
 
 Siffran som redovisas för Kalmar kommun avser det geografiska området 

Kalmar kommun, dvs. inklusive fristående skolor och gymnasieförbundet. 
Kalmar kommuns ansvar gäller sin verksamhet. Statistiken som presenteras visar 
på antal psykologer per grundskoleelever. Siffran som redovisas är 3 000 för 
Kalmar som geografiskt område. Snittet för landet är 1 592. 
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 Kalmar kommun har cirka 5 000 grundskoleelever, Kalmar kommun har tre 

psykologer anställda. Siffran för Kalmar kommun, som skolhuvudman, blir då  
 1 667, dvs. något sämre än riksgenomsnittet. 
 
 Interpellationen tar även in förskolebarnen i beräkningen, och gör sedan en 

jämförelse mot riksgenomsnittet. Det finns ett problem att göra så, då förändrar 
man förutsättningarna för Kalmars siffror utan att förändra jämförelsesiffrorna 
på motsvarande sätt. Jämförelsen kan inte göras på det sättet. 

 
 I skollagen ställs krav på att elever ska ha tillgång till psykolog. Något 

motsvarande krav på att barn i förskolan ska ha tillgång till psykolog finns inte. 
 
 Skolinspektionen gjorde vid sitt stora tillsynsbesök i Kalmar under 2010-2011 

även en granskning av elevhälsan. Skolinspektionen hade då inte någon 
synpunkt på tillgången på skolpsykologer. Den granskningen gjordes utifrån 
gamla skollagen. Därför gör skolinspektionen just nu en flygande inspektion på 
1 000 skolor i landet och kontrollerar om skolorna lever upp till de nya kraven. 

 
 I Kalmar kommun har ett beslut av granskningen, gällande inspektion av 

Dörbyskolan.  Skolinspektionens slutsats är: ”Inspektionen av elevhälsa vid 
Dörbyskolan har inte identifierat några brister som behöver åtgärdas”. 

 
 Svar på frågor 
  
 Har majoriteten en ambition att rekrytera fler skolpsykologer till elevhälsan, så 

att Kalmar kommun åtminstone når rikssnittet? 
 
 Kalmar kommun ligger något under rikssnittet. Kalmar kommun gör ständigt 

bedömningar om omfattningen på elevhälsan. I den bedömningen ingår 
skolläkare, skolsköterskor, skolpsykologer, kuratorer, resurspedagoger med 
särskilt uppdrag, speciallärare och specialpedagoger. För närvarande gör barn- 
och ungdomsförvaltningen bedömningen att bemanningen ligger på en rimlig 
nivå. En bedömning som delas av skolinspektionen vid deras flygande 
inspektion av elevhälsan. Bedömningen görs naturligtvis utifrån de ekonomiska 
ramarna som finns för verksamheten. Det finns ett behov av ytterligare personal 
i skolan, förskolan och fritidshemmet. Det gäller både lärargrupper och ”övrig” 
personal. Vi behöver lägga mer resurser på den kommunala skolan, förskolan 
och fritidshemmet och våra barn. Detta ansvar gäller både kommunen och inte 
minst de ansvariga på central nivå som prioriterar andra saker än den 
gemensamma välfärden. Frågan får tas upp i samband med vårt kommande 
budgetarbete. 

 
 Vilka åtgärder vidtar Kalmar kommun idag för att attrahera skolpsykologer från 

lärosätena samt yrkeslivet? 
 
 Kalmar kommun är en attraktiv arbetsgivare. Vid de senaste rekryteringarna har 

vi haft 2-3 behöriga sökanden. Självklart vill vi ha fler behöriga sökanden. Det är 
en situation som vi delar med många andra kommuner. Vi kommer också att 
knyta kontakter med den nya psykologutbildningen på Linnéuniversitetet och 
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om det behövs också använda olika rekryteringskanaler för att säkra att vi får 
sökande till psykologtjänster. 

 
 
§ 161 Interpellation om latrintömningsstationer för turistbussar 
 (dnr KS 2011/00450 093) 
 
 Kommunfullmäktige beslutar att Anna-Britt Wejdsten (FP) får ställa följande 

interpellation till kommunalrådet Johan Persson (S): 
 
 I somras fördes diskussioner i media om hur och var fritidsbåtar tömde sina 

latriner. Ofta skedde dessa tömningar till sjöss då tillgången på tömnings-
stationer är dålig runt om landets kuster. I Kalmar gästhamn finns möjligheten 
vid Kalmar Båtmack och då endast då denna är öppen.  

 
 I juli sände Sveriges Radio P1 ett inslag om hur turistbussar som reser runt i 

Sverige tömmer sina toaletter i vanliga gatubrunnar. Det finns nämligen inga 
allmänna tömningsstationer för bussar efter Sveriges vägar, vilket det däremot 
finns i t.ex. Norge och Danmark.  

 
 Kalmar kommun satsar mycket på turismen och fr.o.m. denna sommar finns 

även en ny uppställningsplats för husbilar i närheten av Turistbyrån.  
 
 Med all säkerhet måste flertalet turistbussar och husbilar som besöker Kalmar 

tömma sina toaletter någonstans. Risk finns att dessa töms i dagvattenbrunnar 
som kan gå direkt ut i våra vattendrag om inte tömningsstationer finns 
tillgängliga. För att motverka lukt från toaletter används ofta giftiga kemikalier 
som på så sätts också släpps ut.  

 
 Jag har besökt Kalmar kommuns hemsida och tyvärr inte hittat några uppgifter 

om var/hur turistbussar och husbilar kan få hjälp med detta. Även denna service 
ska en väl fungerande turistvänlig stad som Kalmar bistå med.  

 
 Med anledning av ovanstående vill jag ha svar på hur du tänker att detta kan 

avhjälpas till nästa års turistsäsong, inte minst med anledning av att du även är 
ordförande i Destination Kalmar AB med ansvar för turismen. 

_________________ 
 
 Johan Persson lämnar följande svar på interpellationen: 
 
 Kalmar var först längs ostkusten med att erbjuda mottagning av grå-och 

svartvatten från båtar, den invigdes inför sommaren 2006. Stationen är öppen  
 8-18.00 under sommarsäsongen. Vid behov övrig tid, av såväl diesel som 

tömning, finns en jourtelefon för att tillkalla personal. 
 
 I somras tillkom nio ställplatser för husbilar vid gästhamnen. Parkeringen har 

varit välbesökt och uppskattad. Inför denna säsong diskuterades olika alternativ 
för latrintömningen, ingen lösning kom dock på plats inför denna säsong. Den 
frågan ska hanteras under hösten/vintern. De nio ställplatserna är inte avsedda 
som camping utan just som ställplatser och mot den bakgrunden gjordes 
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bedömningen att man inför denna säsong kunde klara sig utan en tillfällig 
lösning. 

 
 När turistbussar kommer till Kalmar och har behov av latrintömning finns detta 

hos Bergkvarabuss som erbjuder denna service året runt.  
 
 Vi ska självfallet se över informationen på kommunens hemsida och 

www.kalmar.com och se till att kompletta uppgifter om dessa olika lösningar 
också finns på nätet. 

 
 
§ 162 Interpellation om Kalmars regionala utveckling 
 (dnr KS 2011/00399 093) 
 
 Kommunfullmäktige beslutar att Inger Hilmansson (FP) får ställa följande 

interpellation till kommunstyrelsens ordförande Johan Persson (S): 
 
 Översiktsplanen för Kalmar kommun har enligt lagen varit föremål för samråd. 

Alla invånare har beretts tillfälle att yttra sig och denna översiktsplan ska 
genomgå samma process under varje mandatperiod. 

 
 Före 2012 ska förtroendevalda i samtliga kommuner i Region Kalmar besluta 

om den framtida regionala utvecklingen.  Detta beslut kan inte omprövas nästa 
mandatperiod, utan ska ge förutsättningar för demokratisk utveckling och 
hållbar tillväxt över flera sekel.  

 
 Den regionala utvecklingen är det viktigaste beslutet kommunen har att fatta 

under denna mandatperiod och Kalmar kommun kan förhålla sig passivt och 
låta andra bestämma, men vi kan också välja en aktiv roll med öppenhet till 
institutioner, näringsliv och boende i kommunen. Därför behövs en dialog likt 
ett samrådsförfarande. 

 
 Hur påverkar utvecklingen dessa aktörer? Hur påverkas vi av övriga kommuners 

ställningstaganden? Föredrar Kalmar kommun en regionbildning tillsammans 
med Kronoberg och Blekinge, även om det skulle innebära att Kalmar län delas? 
Hur hårt är vi beredda att arbeta för det bästa alternativet till en stark framtida 
region? 

 
 Folkpartiet liberalerna vill att kommunen ska vara aktiv och informera sina 

invånare om kommunens överväganden.   
 
 Vid Fanerduns ”etablering” satsade kommunen på stora informationsmöten i 

Kalmarsalen och Folkpartiet liberalerna vill att kommunens invånare ska ha 
samma chans att informera sig i denna viktiga framtidsfråga. Vi tror också på 
värdet av att lyssna in människors synpunkter och frågor inför den kommande 
processen.  

 
 Tiden är knapp inför beslutet om region och min fråga är: 
 

1. är du beredd att medverka till ett brett samrådsförfarande i Kalmar kommun? 
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2. är du beredd att samla Kalmars invånare till informationsmöte i Kalmarsalen? 
_________________ 

 
 Gyllene Stolen 
 
 I samband med interpellationen om Kalmars regionala utveckling ajournerar sig 

kommunfullmäktige för Gyllene Stolen. Lennart Carlsson ställer då följande 
fråga till kommunstyrelsens ordförande Johan Persson (S).  

 
 Mitt ämne är regionalfrågan. Som bekant står vi här i Sverige inför stora 

förändringar då det gäller den regionala indelningen. För oss här i Kalmar län 
och Kalmar finns det olika alternativ för framtiden. Ett alternativ är att vi skall 
söka samarbete norrut med östra Götaland och det andra att vi söker oss 
söderut mot Skåne, Blekinge och Kronoberg. 

  
 Denna fråga är av oerhörd stor betydelse för Kalmar, inte bara de första 

årtiondena utan för en mycket längre tidsram, kanske till och med hundratalsår 
framåt i tiden. Skall Kalmar söka sig söderut och hela Öresundsregionen eller 
uppåt mot östra Götaland? Vilket alternativ är bäst för oss här i Kalmar. 

  
 Om man frågar gemene man i Kalmar om regionalfrågan får man ofta inget svar 

alls, väldigt många är helt ovetande om frågan fast frågans oerhörda vikt och 
betydelse. 

 
 Min fråga till kommunalrådet Johan Persson är därför självfallet: Varför har inte 

kommunledningen mer aktivt försökt att informera invånarna i vår kommun i 
den här frågan. Då kineserna skulle komma hit ordnades flera allmänna möten i 
Kalmarsalen o.s.v. fastän frågan inte alls var av samma dignitet. 

  
 Enligt min åsikt är det en skyldighet för kommunledningen som valda 

representanter för invånarna att på ett mer aktivt sätt informera om denna fråga. 
 Hur tänker ni agera? Har ni någon plan? Tänker ni bjuda in experter, ekonomer, 

företagare o.s.v. som kan ge allmänheten en bredare och mer relevant 
information. 

  
 Frågan vart vi skall söka vår framtida identitet skall avgöras i höst, så tiden är 

verkligen knapp.  
  
 Tänker ni göra något större av den här frågan måste ni i så fall agera genast! 

_________________ 
 
 Johan Persson lämnar följande svar på interpellationen och frågan i Gyllene 

Stolen: 
 
 Denna interpellation är daterad den 23 augusti. Den 1 september bjöd jag in 

kommunstyrelsens gruppledare till en överläggning. En av frågorna på agendan 
var den fråga som ställs i denna interpellation.  

 
 På överläggningen resonerade vi om ett antal olika alternativ för att ge 

medborgarna möjlighet att delta i dialogen i denna fråga. Vi enades då om att 
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genomföra en dialog lördagen den 24e september i Stadshuset, Rockneby och 
Ljungbyholm. Detta genomfördes i lördags och var uppskattat av besökarna 
även om de var väldigt få. Stadshuset besöktes exempelvis av fem personer. 
  

 Vid gruppledaröverläggningen övervägdes också ett öppet möte i Kalmarsalen 
men det avfärdades mot bakgrund av att vi trodde mer på dialogformen. Vid 
sidan av kommunen finns också ett naturligt ansvar hos respektive politiskt parti 
när det gäller medborgardialogen.  

 
 Regionfrågan har diskuterats i ett antal decennier nu. En mycket stor majoritet 

av landets kommun- och landstingspolitiker är överens om behovet av att bilda 
större regioner. I Kalmar län är denna uppslutning i det närmaste total.  

 
 Den 4 e oktober kommer landstinget att ta beslut om en rekommendation som 

innehåller ett förslag om att vi ska ingå i en större region. Detta förslag sänds då 
på remiss till länets kommuner som har att yttra sig över landstingets förslag. 
Kommunfullmäktige i Kalmar kommer ta ställning vid sitt sammanträde i 
november.  

 
 När kommunerna har yttrat sig kommer landstinget och berörda övriga 

landsting att ta beslut om inriktningen under december månad. Då finns beslut 
när det gäller geografi som utredaren av den statliga strukturen i landet tar 
hänsyn till när denna lägger sitt förslag i januari. 

 
 När väl geografin är klar då börjar arbetet. För Kalmar kommuns del handlar 

det om att i samarbete med övriga aktörer i länet göra en bedömning av vilken 
roll vi ska ha i den nya regionen. Naturligtvis handlar det om inriktningen av 
sjukvården men också fördelning av myndigheter och institutioner. 

 
 

 ________________ 
 
 
§ 163 Parkering miljöbilar 
 (dnr KS 2008/00445 315) 
 
Handlingar Skrivelse från serviceförvaltningen den 4 maj 2011. 
 
 Utdrag ur servicenämndens protokoll den 25 maj 2011, § 83.  
 
 Kommunstyrelsens protokoll den 6 september 2011, § 141.  
 
Bakgrund Serviceförvaltningen har föreslagit att gratis parkering för miljöbilar avvecklas 

fr.o.m. 31 december 2011. 
  
 På sammanträdet den 25 maj 2011 beslutade servicenämnden istället enligt 

majoritetens förslag, att föreslå kommunfullmäktige att avgiftsfri parkering skall 
gälla under perioden 2012-01-01 till och med 2013-12-31 för biogas- el- och 
hybridbilar enligt följande:  
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- Innehavare av parkeringstillstånd för miljöbil parkerar avgiftsfritt på de gröna 
parkeringsplatserna enligt Kalmar kommuns parkeringskarta. 

- Möjlighet att söka parkeringstillstånd för miljöbilar har personbilar och lätta 
lastbilar med en totalvikt av max 3,5 ton. 

- Fordonet skall köras till minst med 70 % på icke-fossilt bränsle för att 
kvalificera sig till avgiftsfri parkering. Kommunen har rätt att begära in 
särskild redovisning.  

- Angivna parkeringstider gäller och anges med P-skiva.  
- Parkeringstillståndet ska placeras på högra sidan innanför vindrutan, väl 

synligt utifrån. Ankomsttid skall markeras på klockan på framsidan av 
tillståndet.  

- Parkeringstillståndet medger ej undantag från parkeringsförbud eller andra 
föreskrifter i de lokala trafikföreskrifterna för Kalmar kommun. 

- En administrativ avgift om 150 kr inkl moms per tillstånd tas ut.  
- Nuvarande beslut om avgiftsfri parkering för miljöbilar upphör att gälla 

2011-12-31. 
 

 Kommunstyrelsen har tillstyrkt servicenämndens förslag med tillägget att 
fordonet får släppa ut max 120 g CO2/km. 

 
Överläggning  Under överläggningen redovisas följande förslag: 
 

1. Anders Andersson (C), med instämmande av Ingemar Einarsson (C), föreslår 
att kommunfullmäktige ska bifalla kommunstyrelsens förslag med tillägget att 
den avgiftsfria parkeringen även ska gälla etanolbilar. 

 
2. Per-Olof Jonsson (M) - med instämmande av Birger Jägtoft (M), 

Inger Hilmansson (FP) och Björn Brändewall (FP) - föreslår att 
kommunfullmäktige avslår kommunstyrelsens förslag och bifaller 
serviceförvaltningens ursprungliga förslag. 

 
3. Anna Thore (MP) föreslår att kommunfullmäktige ska bifalla 

kommunstyrelsens förslag.  
 

4. Christopher Dywik (KD) föreslår att den statliga definitionen av miljöbilar 
ska gälla. Vidare föreslår Christopher Dywik som alternativt förslag att 
kommunfullmäktige ska bifalla kommunstyrelsens förslag.  

 
Sedan överläggningen avslutats frågar ordföranden om kommunfullmäktige vill 
bifalla eller avslå kommunstyrelsens förslag. Han finner att kommunfullmäktige 
bifaller kommunstyrelsens förslag. Därefter frågar ordföranden om kommun-
fullmäktige vill bifalla kommunstyrelsens förslag med undantag av där det 
redovisats ändringsförslag. Han finner att kommunfullmäktige bifaller 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Härefter frågar ordföranden om kommunfullmäktige vill bifalla kommun-
styrelsens förslag eller Christopher Dywiks ändringsförslag om att den statliga 
definitionen av miljöbilar ska gälla. Han finner att kommunfullmäktige bifaller 
kommunstyrelsens förslag. 
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Därefter frågar ordföranden om kommunfullmäktige vill bifalla eller avslå 
Anders Anderssons m.fl. tilläggsförslag att den avgiftsfria parkeringen även ska 
gälla miljöbilar. Han finner att kommunfullmäktige avslår tilläggsförslaget. 
 

Beslut Kommunfullmäktige beslutar att avgiftsfri parkering skall gälla under perioden 
2012-01-01 till och med 2013-12-31 för biogas- el- och hybridbilar enligt 
följande: 

 
- Innehavare av parkeringstillstånd för miljöbil parkerar avgiftsfritt på de 

gröna parkeringsplatserna enligt Kalmar kommuns parkeringskarta. 
- Möjlighet att söka parkeringstillstånd för miljöbilar har personbilar och lätta 

lastbilar med en totalvikt av max 3,5 ton. 
- Fordonet skall köras till minst med 70 % på icke-fossilt bränsle och släppa 

ut max 120 g CO2/km för att kvalificera sig till avgiftsfri parkering. 
Kommunen har rätt att begära in särskild redovisning.  

- Angivna parkeringstider gäller och anges med P-skiva. 
- Parkeringstillståndet ska placeras på högra sidan innanför vindrutan, väl 

synligt utifrån. Ankomsttid skall markeras på klockan på framsidan av 
tillståndet. 

- Parkeringstillståndet medger ej undantag från parkeringsförbud eller andra 
föreskrifter i de lokala trafikföreskrifterna för Kalmar kommun. 

- En administrativ avgift om 150 kr inklusive moms per tillstånd tas ut.  
- Nuvarande beslut om avgiftsfri parkering för miljöbilar upphör att gälla 

2011-12-31. 
 
Reservationer Ledamöterna från M, FP och SD reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 

förslag att avslå kommunstyrelsens förslag.  
 
 Ledamöterna från KD reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag att 

den statliga definitionen av miljöbilar ska gälla. 
 
 Ledamöterna från C reserverar sig mot beslutet att avslå tilläggsförslaget att den 

avgiftsfria parkeringen även ska gälla etanolbilar.  
 
 
§ 164 Järnvägsspår på Gamla industriområdet 
 (dnr KS 2009/00070 210) 
 
Handlingar Kommunledningskontorets skrivelse den 27 maj 2011 inklusive karta. 
 
 Serviceförvaltningens skrivelse den 14 juni 2011. 
 
 Utdrag från servicenämndens protokoll den 15 juni 2011, § 99. 
 
 Kommunstyrelsens protokoll den 6 september 2011, § 143. 
 
Bakgrund Idag finns ett järnvägsspår på Gamla industriområdet som ansluter till  
 Stångådalsbanan vid E22-viadukten intill Svaneberg. Spåret har bland annat 

använts för att betjäna godsterminaler belägna vid Tjuvbackevägen samt i 
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korsningen Verkstadsgatan-Daléngatan. Inget av spåren har använts för trafik 
under lång tid.  

 
 Kommunledningskontoret har tillsammans med samhällsbyggnadskontoret och 

serviceförvaltningen gjort en utredning kring spårets nuvarande skick och 
kostnader för en upprustning alternativt rivning. Kommunledningskontoret 
föreslår nu att befintliga industrispår efter Tjuvbackevägen och Verkstadsgatan 
på Gamla industriområdet ska rivas upp. Vidare föreslås att servicenämnden får 
i uppdrag att ansvara för att åtgärden genomförs.  

 
 Serviceförvaltningen har yttrat sig över förslaget. Servicenämnden har härefter 

tillstyrkt förslaget men understryker vikten av att medel tillförs förvaltningen för 
att riva och sanera spårområdet samt att återställa marken till lågintensiv parkyta.  

 
 Arbetsutskottet har beslutat i enlighet med kommunledningskontorets förslag 

med tillägget att kostnaderna för rivning och återställning, som beräknas till 1,5 
miljoner kronor, kommer att beaktas i det kommande budgetarbetet. 
Kommunstyrelsen har tillstyrkt arbetsutskottets förslag.  

 
Överläggning Under överläggningen föreslår Anna Thore (MP) att kommunfullmäktige ska 

bifalla kommunstyrelsens förslag.  
 
Beslut Kommunfullmäktige beslutar att befintliga industrispår efter Tjuvbackevägen 

och Verkstadsgatan på Gamla industriområdet ska rivas upp och materialet tas 
omhand samt att marken därefter ska återställas. Kommunfullmäktige ger 
servicenämnden i uppdrag att ansvara för att åtgärderna genomförs.  

 
 Kostnaderna för rivning och återställning beräknas till 1,5 miljoner kronor och 

kommer att beaktas i det kommande budgetarbetet. 
 
Protokollsanteckning Ledamöterna från MP redovisar en protokollsanteckning enligt följande:  

” MP bifaller kommunstyrelsens förslag att åtgärda de outnyttjade 
järnvägsspåren på gamla industriområdet då spåren är så pass omoderna att de 
inte längre är funktionella utan stora investeringar. Dock anser vi det 
obetänksamt att inte kostnadsberäkna och inkludera saneringsåtgärden med 
flyttande av kreosotindränkta sylar. Marken är med all sannolikhet förorenad 
vilket kommer vara kostnadskrävande att åtgärda. Även tidsplanen bör 
förtydligas och kopplas uttryckligare mot detaljplanen.” 

 
 
§ 165 Krisledningsplan och Riktlinjer för säkerhetsarbete 
 (dnr KS 2011/00319 167) 
 
Handlingar Skrivelse från säkerhetssamordnaren och informationschefen den 9 juni 2011. 
 
 Krisledningsplan – Plan för extraordinära händelser eller svår påfrestning i 

Kalmar kommun.  
 
 Kommunstyrelsens protokoll den 6 september 2011, § 146.  
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Bakgrund Enligt lagen (2006:544) om kommuners och landstings åtgärder inför och vid 

extraordinära händelser i fredstid och höjd beredskap ska en ny krisledningsplan 
fastställas vid varje mandatperiod. I förslaget ingår numera även Informations-
planen och Övnings- och utbildningsplan. Dessa dokument var tidigare 
separata.  

 
 Arbetsutskottet har beslutat i enlighet med säkerhetssamordnarens och 

informationschefens förslag. Kommunstyrelsen har tillstyrkt arbetsutskottets 
förslag.  

 
Beslut Kommunfullmäktige antar förslag till ny Krisledningsplan och Riktlinjer för 

säkerhetsarbete.  
 
 
§ 166 Kommunövergripande risk- och sårbarhetsanalys 
 (dnr KS 2011/00370 168) 
 
Handlingar Säkerhetssamordnarens skrivelse den 6 juli 2011. 
 
 Förslag till ny kommunövergripande risk- och sårbarhetsanalys, version II. 
 
 Kommunstyrelsens protokoll den 6 september 2011, § 147. 
  
Bakgrund Enligt föreskrift MSBFS 2010:6 (Myndigheten för samhällsskydd och 

beredskap) om kommuners och landstings risk- och sårbarhetsanalyser ska en 
ny risk- och sårbarhetsanalys fastställas varje mandatperiod. Analysen ska 
revideras årligen. 

 
 Arbetsutskottet har beslutat i enlighet med säkerhetssamordnarens förslag. 

Kommunstyrelsen har tillstyrkt arbetsutskottets förslag med ändringen att under 
punkt 6 på sidan 16 ska ”farlig godsled” ändras till ”rekommenderad farlig 
godsled”.  

 
Beslut Kommunfullmäktige antar förslaget till Risk- och sårbarhetsanalys. 
 
  
§ 167 Begäran från servicenämnden om medel för förbättringar och 

beläggning av enskilda vägar 
 (dnr KS 2011/00346 042) 
 
Handlingar Serviceförvaltningens skrivelse den 12 maj 2011. 
 
 Utdrag ur servicenämndens protokoll den 25 maj 2011, § 82. 
 
 Kommunledningskontorets skrivelse den 12 augusti 2011. 
 
 Kommunstyrelsens protokoll den 6 september 2011, § 148. 
 
Bakgrund Efter den långa och snörika vintern har kostnaderna för driftbidrag till enskilda 

vägar ökat kraftigt. Även ansökningarna för förbättrings- och beläggnings-
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arbeten har ökat på grund av tjälskador och bärighetsproblem. Vissa föreningar 
har även ansökt om extra bidrag till vinterväghållning på grund av den snörika 
och långa vintern. Servicenämnden har därför begärt 1, 3 miljoner kronor för 
innevarande budgetår samt en utökad budgetram med 0,9 miljoner kronor från 
och med 2012 för enskilda vägar. 

 
 Kommunledningskontoret har yttrat sig och föreslår att begäran ska avslås.  
  
 Arbetsutskottet har beslutat i enlighet med kommunledningskontorets förslag. 

Kommunstyrelsen har tillstyrkt arbetsutskottets förslag.  
 
Överläggning Under överläggningen redovisas följande förslag: 
 

1. Anders Andersson (C), med instämmande av Folke Fagerlund (KD),  
föreslår att kommunfullmäktige beslutar att tillskjuta medel till enskilda vägar 
i samband med budgetavstämningen för år 2012.  
 

2. Johan Persson (S) föreslår att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens 
förslag.  
 

 Sedan överläggningen avslutats frågar ordföranden om kommunfullmäktige vill 
bifalla eller avslå kommunstyrelsens förslag respektive Anders Anderssons  m.fl. 
förslag. Hon finner att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag.  

 
Beslut Kommunfullmäktige beslutar att avslå servicenämndens begäran om medel för 

innevarande budgetår och utökad ram från och med 2012 avseende enskilda 
vägar. 

 
Reservation Ledamöterna från C och KD reserverar sig skriftligen mot beslutet och anför: 

”I Kalmar kommun finns 590 km enskilda vägar med kommunalt bidrag.  Dessa 
enskilda vägar fyller en mycket viktig funktion. De är livsnerven för boende och 
för alla, som på sin fritid vill vistas ute i skog och mark. På dessa vägar 
transporteras produkter och råvaror som växer och produceras runt om på vår 
landsbygd. En vanlig missuppfattning är att de enskilda vägarna endast berör ett 
fåtal, men utmed dessa vägar bor åtskilliga tusen människor. Exempel på 
enskilda vägar är vägarna till Dunö och Boholmarna. 

 
 Efter två hårda vintrar har tjälskador och slitage gått hårt åt vägarna. Det finns 

för närvarande ansökningar om förbättrings- och beläggningsarbeten för 1,3 
miljoner kronor medan servicenämnden endast har 200 000 kronor i budgeten.  

 
 De kommunala bidragen täcker långt ifrån kostnaden för dessa 

förbättringsarbeten, de som bor utmed de enskilda vägarna måste också skjuta 
till stora pengar. 

 
 Vi vet att om vi inte lagar de skador som uppstått, så blir skadorna större och 

dyrare. Därför är det viktigt att servicenämnden och Kalmar kommun inför 
2012 skjuter till de resurser som behövs för att underhålla vägnätet.” 
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§ 168 Försäljning av fastigheten Kaptenen 7 på Tjärhovet (friköp av 

tomträtt) 
 (dnr KS 2011/00353 253) 
 
Handlingar Kommunledningskontorets skrivelse den 27 juni 2011.  
 
 Kommunstyrelsens protokoll den 6 september 2011, § 149. 
  
Bakgrund Fastigheten Kaptenen 7 är sedan 1 juli 1983 upplåten med tomträtt till Kalmar 

Lantmän Ekonomisk förening. Kommunledningskontoret har erbjudit 
föreningen att friköpa fastigheten för ett belopp om 2 479 600 kr, vilket ger ett 
kvadratmeterpris på 200 kr. Friköpsbeloppet har marknadsbedömts av ett 
värderingsföretag.  

 
 En försäljning innebär för kommunens del ett årligt inkomstbortfall av 

tomträttsavgälder på 136 348 kr.  
 
 Kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med kommunledningskontorets 

förslag. 
 
Beslut Kommunstyrelsen får sälja tomträttsfastigheten Kaptenen 7 för 2 479 600 

kronor till Kalmar Lantmän Ekonomisk förening.  
 
 
§ 169 Förtydligande av medlemsansvar i Kommuninvest – nya avtal 
 (dnr KS 2011/00198 011) 
 
Handlingar Kommunledningskontorets skrivelse den 29 juli 2011 inklusive bilagor. 
 
 Kommunstyrelsens protokoll den 6 september 2011, § 140. 
 
Bakgrund Kalmar kommun är sedan 2007 medlem i Kommuninvest ekonomisk förening. 

Kommuninvest skapades utifrån grundidén att svenska kommuner och lands-
ting tillsammans får bättre villkor för sina investeringar än vad de får var och en 
för sig. Idag har föreningen 262 medlemmar. 

 
 Medlemmarna i Kommuninvest ekonomisk förening beslutade vid stämman 

2011 att medlemmarna ska ingå dels ett förtydligat regressavtal, som ersätter 
nuvarande regressavtal, dels ett garantiavtal om medlemmarnas ansvar för 
Kommuninvests motpartsexponeringar avseende derivat. Ändringarna innebär 
inte något utökat medlemsansvar, då den solidariska borgen, som redan idag 
innebär ett totalansvar för verksamheten, inte ändras.  

 
 Samtliga medlemmar i Kommuninvest behöver ingå de två nya avtalen. Dessa 

utgör en förutsättning för medlemskap i Kommuninvest och bygger på de 
skyldigheter en medlem har gentemot föreningen och övriga medlemmar. 
Vidare utgör ett ingående av de nya avtalen en förutsättning för att kunna låna 
pengar från Kommuninvest. Kommunledningskontoret har föreslagit att 
kommunfullmäktige beslutar att ingå de nya avtalen med Kommuninvest.  
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 Arbetsutskottet har beslutat i enlighet med kommunledningskontorets förslag. 

Kommunstyrelsen har tillstyrkt arbetsutskottets förslag.  
  
Överläggning Under överläggningen föreslår Johan Persson (S) att kommunfullmäktige ska 

bifalla kommunstyrelsens förslag. 
 
Beslut Kommunfullmäktige beslutar att: 
 

- med Kommuninvest ekonomisk förening och medlemmarna i föreningen 
samt Kommuninvest i Sverige AB ingå nytt regressavtal, 

- regressavtalet ska ersätta nuvarande regressavtal, benämnt ”Avtal”, daterat 
med början den 7 maj 1993, 

- med Kommuninvest i Sverige AB ingå avtal gällande Kalmar kommuns 
ansvar för Kommuninvest i Sverige AB:s motpartsexponeringar avseende 
derivat,  

- kommunstyrelsens ordförande Johan Persson tillsammans med ekonomichef 
Urban Sparre får underteckna avtalen. 
 

Protokollsanteckning Jimmy Svensson (MP), Jonas Löhnn (MP) och Björn Brändewall (FP) lämnar en 
protokollsanteckning enligt följande: 

 
 ”Kommuninvest är i dagsläget en väl fungerande organisation som ger 

medlemskommunerna förmånliga låneavtal, vilket är en stor vinst för 
kommunen och våra invånare. Men bättre lånevillkor får inte leda till omotiverat 
lånande, målet bör vara att kommunen i så stor utsträckning som möjligt ska 
vara självfinansierad. 

 
 Avtalet som vi ska besluta om idag berör i huvudsak ansvarsfrågan gällande 

derivathandel. Det vore oroande om Kommuninvest skulle se avtalet som 
godkännande av ökad exponering mot derivatinstrument. En sådan utveckling 
skulle vi inte kunna ställa oss bakom, då derivat som finansiellt verktyg i våra 
ögon är tveksamt, även om de derivat Kommuninvest främst använder sig av 
skiljer sig något från de som orsakade den världsomfattande finanskrisen. 

 
 Skulle Kommuninvest öka sin exponering mot derivatinstrumentet bör vi alla 

ompröva vårt beslut och medlemskapet i Kommuninvest.” 
 
 
§ 170 Gemensam nämnd för hjälpmedelsverksamhet mellan 

kommunerna Kalmar län 
 (dnr KS 2011/00362 011) 
 
Handlingar Regionförbundets skrivelse den 30 juni 2011. 
 
 Förslag till avtal om gemensam nämnd för hjälpmedelsverksamhet inklusive 

bilagor. 
 
 Kommunstyrelsens protokoll den 6 september 2011, § 142. 
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Bakgrund Sedan kommunerna i Kalmar län 2008 övertog ansvaret för hemsjukvården har 

den lokala rehabiliterings- och hjälpmedelsverksamheten utvecklats på olika sätt. 
 
 Inför årsskiftet 2010/2011 sade därför samtliga kommuner upp det nuvarande 

hjälpmedelsavtalet med landstinget att gälla från och med den 1 januari 2012. 
 
 Kommunerna har uppdragit åt primärkommunala nämnden att utforma en 

kommunal samverkansmodell för hjälpmedelsförsörjningen. Arbetet har 
utmynnat i ett förslag om inrättande av en gemensam nämnd, Kommunernas 
hjälpmedelsnämnd i Kalmar län. Grundtanken är att varje kommun framöver 
äger sina egna hjälpmedel och har kvar sina basförråd och sin rehabiliterings-
personal, men att man samverkar kring mer avancerade hjälpmedel samt 
specialistkompetenser, upphandling och inköp, utbildning m.m.   

 
 Den primärkommunala nämnden beslutade i december 2010 att förorda Kalmar 

och Västervik som värdkommuner. Den 20 juni 2011 beslutade kommun-
fullmäktige att Kalmar kommun är beredd att bli värdkommun för en gemen-
sam nämnd för kommunal hjälpmedelsförsörjning i Kalmar län.  

 
 Primärkommunala nämnden beslutade den 30 juni 2011 att ställa sig bakom 

föreslaget Avtal om gemensam nämnd för hjälpmedelsverksamhet mellan 
kommunerna i Kalmar län och rekommenderar respektive kommunfullmäktige 
att godkänna avtalet i sin helhet samt att föreslå respektive fullmäktige att utse 
samma ordinarie ledamot/ledamöter och ersättare till den gemensamma 
nämnden som fullmäktige tidigare valt att ingå i regionförbundets primär-
kommunala nämnd innevarande mandatperiod. 

 
 Arbetsutskottet har beslutat i enlighet med regionförbundets förslag. 

Kommunstyrelsen har tillstyrkt arbetsutskottets förslag.  
  
Beslut Kommunfullmäktige beslutar:  

 
- att ställa sig bakom föreslaget Avtal om gemensam nämnd för 

hjälpmedelsverksamhet mellan kommunerna i Kalmar län med tillhörande 
bilagor samt 

- att utse samma ordinarie ledamot/ledamöter och ersättare till den 
gemensamma nämnden som fullmäktige tidigare valt att ingå i 
regionförbundets primärkommunala nämnd innevarande mandatperiod. 

 
 
§ 171 Mellankommunal utjämning efter skatteväxling av 

kollektivtrafiken 
 (dnr KS 2011/00229 001) 
 
Handlingar Regionförbundets skrivelse den 18 augusti 2011. 
 
 Kommunstyrelsens protokoll den 6 september 2011, § 144. 
 
Bakgrund Den 1 januari 2012 blir Landstinget i Kalmar län ny trafikhuvudman för 

kollektivtrafiken i länet. Reformen finansieras via en skatteväxling på 41 öre. 
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Effekterna av skatteväxlingen varierar mellan kommunerna och regionförbundet 
föreslår därför en mellankommunal utjämning, en så kallad ”strut”. I samband 
med Kalmar Läns Trafik AB:s bolagsstämma den 13 maj 2011 enades 
kommunerna om att strutens längd ska vara två år.  

 
 Arbetsutskottet har beslutat i enlighet med regionförbundets förslag. 

Kommunstyrelsen har tillstyrkt arbetsutskottets förslag.  
 
Beslut Kommunfullmäktige beslutar: 
 

- att godkänna förslaget till mellankommunal utjämning under två år samt 
- att kommunen på nytt kan aktualisera frågan om ”strutens” längd när man 

ser effekterna av det nya skatteutjämningssystemet som väntas träda ikraft 
2013, men som ännu inte är beslutat av riksdagen. 
 

 
§ 172 Svar till lekmannarevisorerna i Kalmar Biogas AB 

(dnr KS 2011/00256 007) 
 
Handlingar Skrivelse från Boo Malm den 4 juli 2011. 
 
 Yttrande från Kalmar Kommunbolags VD den 29 augusti 2011. 
 
 Kommunledningskontorets skrivelse den 30 augusti 2011.  
 
 Kommunstyrelsens protokoll den 6 september 2011, § 145. 
  
Bakgrund Lekmannarevisorn i Kalmar Biogas AB, Boo Malm, har i en skrivelse till 

kommunfullmäktiges ledamöter den 4 juli 2011 informerat om bolagets 
ekonomiska situation. Boo Malm föreslår även att fullmäktige tydligt deklarerar 
att biogasproduktionen inom bolaget är så viktig ”att den överskuggar all 
ekonomisk diskussion.” Sedan tidigare har även Boo Malm initierat en debatt 
om biogasens framtid i fullmäktige. 

  
 Kommunfullmäktiges presidium har överlämnat skrivelsen till 

kommunstyrelsen.  
  
 Kalmar Kommunbolags VD föreslår med hänvisning till de processer som 

pågår med både interna och externa partner, att avvakta diskussionen om 
Kalmar Biogas AB:s framtid till dess att processerna är färdiga. Bedömningen är 
att det finns underlag för en diskussion i kommunfullmäktige i november eller 
december 2011. Kommunstyrelsen har antagit yttrandet som sitt och överlämnat 
det till lekmannarevisorerna i Kalmar Biogas AB som svar på Boo Malms 
skrivelse. 

 
 Kommunstyrelsen har även överlämnat yttrandet och skrivelsen till kommun-

fullmäktige för kännedom. 
 
Beslut Kommunfullmäktige lägger ärendet till handlingarna.  
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Protokollsanteckning Ledamöterna från M, FP och KD redovisar en protokollsanteckning enligt 

följande: 
 
 ”Redan 13 november 2009 önskade Kalmar Biogas AB:s styrelse träffa Kalmar 

Kommunbolags styrelse då det budgeterade resultatet för år 2010 är minus 1,8 
miljoner kronor.    

 
 31 mars 2011 uppmärksammar två lekmannarevisorer, som granskat Kalmar 

Biogas AB, kommunen på ytterligare resultatförsämringar i KBAB. De anser att 
frågan om biogasens framtid skall lyftas till kommunfullmäktige för en öppen 
diskussion. Vi har väckt frågan om kontrollbalansräkning, då det finns ytterligare 
en aktör på marknaden, som i framtiden kan missgynnas av kapitaltäcknings-
garantier till KBAB.  

 
 Kommunen har aldrig besvarat brevet från dessa två revisorer och kommunens 

bör i sitt yttrande även hänvisa till revisorernas skrivelse i mars. I yttrandet 
hänvisar kommunen till ett möte 12 maj 2011, där ’alla parter skulle ha varit 
överens’ om att avvakta den vidare diskussionen om bolagets framtid. Felaktigt 
anger yttrandet att Kalmar Kommunbolag skulle ha närvarat och denna uppgift 
bör därför strykas. Det finns ingen deltagarförteckning, protokoll eller minnes-
anteckning från 12 maj, och detta möte utgör därför en mycket svag grund att 
stödja ett yttrande på.  

 
 Yttrandet bör grunda sig på formella beslut. Vi har nu begärt ett grundligt 

beslutsunderlag och en åtgärdsplan inför beslut om utökad kapital-
täckningsgaranti. Sista meningen om utökad kapitaltäckningsgaranti saknar 
grund och bör ändras.  

 
 Kommunens satsning på Kalmar Biogas AB som en miljösatsning har vi 

medverkat till och syftet att skapa ett intresse för produktion av fordonsgas har 
nu uppnåtts. Vi delar revisorernas inställning att Kalmar kommun skyndsamt 
ska ta ställning i den principiella frågan om fordonsgas skall produceras i 
kommunal regi, eftersom det har betydelse för ytterligare intresse på en öppen 
marknad. Biogasens ekonomi och framtid bör lyftas till diskussion vid nästa 
sammanträde, även om inte alla processer är klara.” 

 
 
§ 173 Motion från SD om bättre belysning på Skälby 
 (dnr KS 2011/00163 092) 
 
Handlingar Motion SD den 29 mars 2011. 
 
 Serviceförvaltningens yttrande den 16 april 2011. 
 
 Utdrag ur servicenämndens protokoll den 28 april 2011, § 51. 
 
 Kommunstyrelsens protokoll den 6 september 2011, § 160. 
 
Bakgrund Sverigedemokraterna har i en motion föreslagit att kommunen brådskande får i 

uppdrag att upprätta belysning för gång- och cykelvägar i Skälbyområdet samt se 
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över att hela kommunens gång- och cykelvägnät har bra och tillfredsställande 
belysning. 

  
 Serviceförvaltningen har yttrat sig över motionen. Av yttrandet framgår att 

samhällsbyggnadskontoret och serviceförvaltningen är positiva till förslaget. 
Åtgärderna bör kunna delas in i etapper där de mest angelägna cykelstråken bör 
stå klara redan i höst. Ett uppdrag med tillhörande budget och sedan en 
skyndsam handläggning krävs för att belysning av cykelvägarna ska kunna bli 
klar innan hösten 2011. 

 
 Servicenämnden har antagit yttrandet som sitt samt uttalat att förslaget om 

översyn av samtliga kommunens gång- och cykelvägar med fördel kan läggas 
som ett uppdrag i det pågående projektet Kalmar Cykelstad och att utvärdering 
av trygghetsaspekter kontra ekonomiaspekter ska ske i detta arbete.  

 
 Kommunstyrelsen har tillstyrkt servicenämndens förslag.  
 
Beslut Kommunfullmäktige beslutar att servicenämndens yttrande ska utgöra svar på 

motionen från SD om bättre belysning på Skälby. 
 
 Motionen ska därmed anses besvarad. 
 
 
§ 174 Motion från C om vertikalt vindkraftverk i Kalmar Dämme 
 (dnr KS 2011/00131 092) 
 
Handlingar Motion C den 9 mars 2011. 
 
 Serviceförvaltningens yttrande den 18 april 2011. 
 
 Utdrag ur servicenämndens protokoll den 28 april 2011, § 62. 
  
 Kommunstyrelsens protokoll den 6 september 2011, § 160. 
 
Bakgrund Centerpartiet har i en motion föreslagit att servicenämnden får i uppdrag att 

undersöka om det är möjligt att bygga ett vertikalaxlat vindkraftverk vid Kalmar 
Dämme. 

 
 Serviceförvaltningen har yttrat sig över motionen. Av yttrandet framgår bl.a. att 

det vore tekniskt möjligt att bygga ett vertikalaxlat vindkraftverk vid Kalmar 
Dämme men kan komma att kräva ett helt nytt torn. Regionförbundet arbetar 
mycket för vindkraftens utveckling och skulle intresse finnas från någon 
leverantör så finns tornet kvar i två år innan det rivs eller kommer till annan 
nytta. Serviceförvaltningen har dock inga ekonomiska möjligheter att vara med i 
finansieringen av ett nytt verk.  

 
 Servicenämnden har godkänt yttrandet och att tornet får vara kvar två år för att 

hålla möjligheten öppen att en eventuell ny intressent vill ha ett referensverk på 
platsen. 
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 Arbetsutskottet har tillstyrkt servicenämndens förslag. Kommunstyrelsen har 

föreslagit att kommunfullmäktige bifaller motionen med tillägget att 
kommunstyrelsen och servicenämnden får i uppdrag att undersöka om det finns 
intressenter för att etablera nyskapande energiproduktionsanläggningar.  

 
Beslut Kommunfullmäktige bifaller motionen från C om ett vertikalt vindkraftverk vid  
 Kalmar Dämme och ger servicenämnden i uppdrag att undersöka om det är  
 möjligt att bygga ett vertikalaxlat vindkraftverk vid Kalmar Dämme. 
 Kommunstyrelsen och servicenämnden får även i uppdrag att undersöka om det 

finns intressenter för att etablera nyskapande energiproduktionsanläggningar.  
 
 
§ 175 Motion från C om att Kalmar kommun ska utreda 

förutsättningarna för ett kommunalt landsbygdsutvecklingsbolag 
 (dnr KS 2011/00228 092) 
 
Handlingar Motion C den 27 april 2011. 
 
 Yttrande från kommunledningskontoret den 19 augusti 2011. 
 
 Kommunstyrelsens protokoll den 6 september 2011, § 162. 
 
Bakgrund Centerpartiet föreslår i en motion att Kalmar kommun ska utreda 

förutsättningarna för ett kommunalt landsbygdsutvecklingsbolag. 
  
 Kommunledningskontoret har yttrat sig över motionen. Av yttrandet framgår 

att det är viktigt att hela Kalmar ska leva, liksom att invånarna har inflytande 
över hur just deras tätort utvecklas. Ett sätt att främja detta har varit 
utvecklingsdialogerna som ägt rum de senaste åren och som kommer att 
fortsätta. Tillsammans med Ölandskommunerna, näringslivet och den ideella 

 sektorn pågår också landsbygdssamarbetet Leader Kalmar - Öland. 
 Kommunledningskontorets näringslivsenhet är med sina resurser aktiv i hela 

kommunen och de kommunala bolagen medverkar löpande i olika landsbygds-
projekt.  

 
 Kommunledningskontoret föreslår att kommunfullmäktige beslutar att inte 

utreda förutsättningarna för ett kommunalt landsbygdsutvecklingsbolag utan att 
kommunen fortsätter att använda den organisation och de resurser som finns 
för utveckling av hela kommunen. Kalmar Kommunbolag AB har inte heller 
resurser att bilda ett landsbygdsutvecklingsbolag.  

 
 Arbetsutskottet har beslutat i enlighet med kommunledningskontorets förslag.  

Kommunstyrelsen har tillstyrkt arbetsutskottets förslag.  
 

Överläggning Under överläggningen redovisas följande förslag: 
 

1. Ingemar Einarsson (C) föreslår att kommunfullmäktige ska bifalla motionen. 
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2. Johan Persson (S) föreslår att kommunfullmäktige ska bifalla 
kommunstyrelsens förslag. 
 

 Sedan överläggningen avslutats frågar ordföranden om kommunfullmäktige vill 
bifalla motionen eller kommunstyrelsens förslag. Hon finner att kommun-
fullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag till svar. 

 
 Omröstning begärs. 
 
 Kommunfullmäktige godkänner följande omröstningsproposition: ”Den som 

vill bifalla kommunstyrelsens förslag röstar ja, den som vill bifalla motionen 
röstar nej”. Vid omröstningen avges 53 ja-röster, 5 nej-röster och 3 ledamöter är 
frånvarande (hur var och en röstar framgår av bilaga A). Det innebär att 
kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag till svar på motionen. 

 
Beslut Kommunfullmäktige beslutar att inte utreda förutsättningarna för ett 

kommunalt landsbygdsutvecklingsbolag. 
 
Reservation Ledamöterna från C reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt eget förslag 

att bifalla motionen.  
 
 
§ 176 Motion från C om att öka föreningslivets delaktighet i driften av 

fritidsgårdar 
 (dnr KS 2011/00112 092) 
 
Handlingar Motion från C den 28 februari 2011. 
  
 Yttrande från kultur- och fritidsförvaltningen den 27 april 2011. 
 
 Utdrag ur kultur- och fritidsnämndens protokoll den 19 maj 2011, § 62.  
 
 Kommunstyrelsens protokoll den 6 september 2011, § 163. 
 
Bakgrund Centerpartiet föreslår i en motion från den 28 februari 2011 att Kalmar 

kommun, liksom Torsås kommun, delar ansvaret för fritidsgårdsverksamheten 
mellan kommunalt anställda fritidsledare och föreningslivet.  

 
 Kultur- och fritidsnämnden har konstaterat att uppdraget redan finns i budget 

2011-2013 och föreslår kommunfullmäktige inga ytterligare åtgärder.  
 
 Kommunstyrelsen har tillstyrkt kultur- och fritidsnämndens förslag till svar på 

motionen.  
 
Överläggning Under överläggningen redovisas följande förslag: 
 

1. Anders Andersson (C) – med instämmande av Inger Hilmansson (FP), 
Malin Petersson (M), Christopher Dywik (KD) och Lennart Svenzén (C) – 
föreslår att kommunfullmäktige ska bifalla motionen.  
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2. Marianne Dahlberg (S) föreslår att kommunfullmäktige ska bifalla 
kommunstyrelsens förslag till svar på motionen. 
 

Sedan överläggningen avslutats frågar ordföranden om kommunfullmäktige vill 
bifalla kommunstyrelsens förslag till svar eller motionen. Hon finner att 
kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsen förslag.  
 

 Omröstning begärs. 
 
 Kommunfullmäktige godkänner följande omröstningsproposition: ”Den som 

vill bifalla kommunstyrelsens förslag röstar ja, den som vill bifalla motionen 
röstar nej”. Vid omröstningen avges 35 ja-röster, 25 nej-röster och 1 ledamot är 
frånvarande (hur var och en röstar framgår av bilaga B). Det innebär att 
kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag till svar på motionen.  

 
Beslut Kommunfullmäktige konstaterar att uppdraget redan finns i budget 2011-2013 

och föranleder inga ytterligare åtgärder.   
 
Reservationer Ledamöterna från M, C, FP, KD och SD reserverar sig mot beslutet till förmån 

för motionen.  
 
 
§ 177 Medborgarförslag om att anpassa Äventyrsbadet för alla 
 (dnr KS 2010/00699 094) 
 
Handlingar Medborgarförslag från Bert Pettersson den 22 december 2010. 
 
 Kalmar Familjebad KB:s yttrande den 18 mars 2011. 
 
 Utdrag från Kalmar Familjebad KB:s styrelses protokoll den 2 maj 2011, § 10. 
 
 Kommunstyrelsens protokoll den 6 september 2011, § 165. 
 
Bakgrund Bert Pettersson föreslår i ett medborgarförslag att Äventyrsbadet ska anpassa 

omklädningsrum och bubbelpool för målgruppen besökare med funktions-
hinder.  

 
 Kalmar Familjebad KB har yttrat sig över förslaget. Av yttrandet framgår bl.a. 

att Kalmar Familjebad KB tillsammans med serviceförvaltningen tillsatt en 
projektgrupp för att utreda vilka behov och insatser som krävs och efterfrågas 
för en bättre och tillgängligare simhall. På grund av kommande planer för 
simhallen ser Kalmar Familjebad KB inga möjligheter att i nuläget kunna 
erbjuda besökare med funktionshinder annan omklädningsmöjlighet än 
ordinarie omklädningsrum eller bokad relaxavdelning. Önskemålen kommer att 
läggas som synpunkt och önskemål i projektet för kommande ombyggnation.  

 
 Kalmar Familjebad KB:s styrelse har därefter föreslagit att yttrandet ska utgöra 

svar på medborgarförslaget. 
 
 Kommunstyrelsen har tillstyrkt Kalmar Familjebad KB:s förslag.  
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Beslut Kommunfullmäktige beslutar att Kalmar Familjebad KB:s yttrande ska utgöra 

svar på medborgarförslaget om att anpassa Äventyrsbadet för alla. 
 
 Medborgarförslaget ska därmed anses besvarat. 
 
 
§ 178 Medborgarförslag om att Kalmar kommun fyller 40 år 
 (dnr KS 2011/00322 094) 
 
Handlingar Medborgarförslag från Allan Johansson den 13 juni 2011. 
 
 Kommunledningskontorets yttrande den 13 juli 2011. 
 
 Kommunstyrelsens protokoll den 6 september 2011, § 166. 
  
Bakgrund Allan Johansson föreslår i ett medborgarförslag hur det på olika sätt kan 

uppmärksammas att Kalmar kommun i år fyller 40 år. 
 
 Kommunledningskontoret har yttrat sig över medborgarförslaget. Av yttrandet 

framgår bland annat att kommunfullmäktiges och kommunstyrelsens presidier 
gett Lars Malmborg i uppdrag att ta fram en dokumentation över Kalmar 
kommuns utveckling under åren 1971-2011.  

 
 Arbetsutskottet har beslutat i enlighet med kommunledningskontorets förslag. 

Kommunstyrelsen har tillstyrkt arbetsutskottets förslag.  
 
Beslut Kommunfullmäktige besvarar medborgarförslaget med att Kalmar kommuns 

utveckling under de senaste åren kommer att dokumenteras av Lars Malmborg. 
En dokumentation som ska vara färdig under 2011. 

 
 
§ 179 Avsägelse från uppdrag som ersättare i kommunfullmäktige 
 (dnr KS 2011/00413 102) 
 
Handlingar Axel Werins avsägelse den 30 augusti 2011. 
 
 Skrivelse från valberedningens ordförande och vice ordförande den 26 

september 2011. 
 
Beslut Kommunfullmäktige godkänner avsägelsen från Axel Werin (M). 
 
 Kommunfullmäktige anhåller att Länsstyrelsen i Kalmar län kallar in en 

efterträdare för Axel Werin och utser en ny ersättare i kommunfullmäktige för 
Moderata Samlingspartiet.  
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§ 180 Fyllnadsval som ersättare i styrelsen för Kalmarsunds 

Gymnasieförbund 
(dnr KS 2011/00413 102) 

 
Handlingar Axel Werins avsägelse den 30 augusti 2011. 
 
 Skrivelse från valberedningens ordförande och vice ordförande den  
 26 september 2011. 
 
Beslut Kommunfullmäktige godkänner avsägelsen från Axel Werin (M).  
 
 Kommunfullmäktige väljer Britt Dicksson (M) till ersättare i styrelsen för 

Kalmarsunds Gymnasieförbund till och med 31 december 2014. 
 
 
§ 181 Fyllnadsval som ersättare i kultur och fritidsnämnden 
 (dnr KS 2011/00412 108) 
 
Handlingar Wilhelm Backmans avsägelse den 30 augusti 2011.  
  
 Skrivelse från valberedningens ordförande och vice ordförande den  
 26 september 2011. 
 
Beslut Kommunfullmäktige godkänner avsägelsen från Wilhelm Backman (M).  
 
 Kommunfullmäktige väljer Kerstin Edvinsson (M) till ersättare i kultur- och 

fritidsnämnden till och med 31 december 2014.  
 
 
§ 182 Fyllnadsval som ledamot i Kalmar Science Park AB 

(dnr KS 2011/00412 108) 
 
Handlingar Wilhelm Backmans avsägelse den 28 augusti 2011. 
 
 Skrivelse från valberedningens ordförande och vice ordförande den  
 26 september 2011. 
 
Beslut Kommunfullmäktige godkänner avsägelsen från Wilhelm Backman (M). 
 
 Kommunfullmäktige väljer Andreas Petersson (M) till ledamot i Kalmar Science 

Park AB till och med bolagsstämman 2015.  
 
 
§ 183 Fyllnadsval som ledamot i socialnämnden 
 (dnr KS 2011/00433 102) 
 
Handlingar Kerstin Edvinssons avsägelse den 9 september 2011. 
 
 Skrivelse från valberedningens ordförande och vice ordförande den  
 26 september 2011. 
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Beslut Kommunfullmäktige godkänner avsägelsen från Kerstin Edvinsson (M).  
 
 Kommunfullmäktige väljer Måns Linge (M) till ledamot i socialnämnden till och 

med 31 december 2014.  
 
 
§ 184 Fyllnadsval som ledamot och ordförande i arvodeskommittén 
 (dnr KS 2011/00466 102) 
 
Handlingar Christina Magnusson avsägelse den 23 september 2011.  
 
 Skrivelse från valberedningens ordförande och vice ordförande den  
 26 september 2011. 
 
Beslut Kommunfullmäktige godkänner avsägelsen från Christina Magnusson (S). 
 
 Kommunfullmäktige väljer Kjell Henriksson (S) till ledamot och ordförande i 

arvodeskommittén.  
 
 
§ 185 Fyllnadsval som ombud vid bolagsstämmor med Industriellt  

utvecklingscentrum i Kalmar AB 
 
Handlingar Annika Brundins avsägelse den 22 september 2011. 
 
 Skrivelse från valberedningens ordförande och vice ordförande den  
 26 september 2011. 
 
Beslut Kommunfullmäktige godkänner avsägelsen från Annika Brundin (S). 
 
 Kommunfullmäktige väljer Anne-Cathrine Lindh (S) som ombud vid bolags-

stämmor med Industriellt utvecklingscentrum i Kalmar AB till och med 2014.   
 
 
§ 186 Val av vice ordförande i Kalmar Science Park AB 
 
Handling Skrivelse från valberedningens ordförande och vice ordförande den  
 26 september 2011. 
 
Beslut Kommunfullmäktige väljer Torbjörn Johansson (näringslivsrepresentant) till 

vice ordförande i Kalmar Science Park AB till och med bolagsstämman 2015.  
 
 
§ 187 Anmälningsärenden 
 

a) Kommunstyrelsens protokoll den 6 september 2011. 
 
b) Beslut från Kalmarsunds Gymnasieförbund att styrelsens sammanträden i 

fortsättningen ska vara offentliga. 
(dnr KS 2011/00249 006). 
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c) Rapport från socialförvaltningen om ej verkställda biståndsbeslut. 
(dnr KS 2011/00227 759).  

 
d) Förvaltningsberättelse 2010 för Fröbergska Stiftelsen. 

(dnr KS 2011/00351 042).  
 

e) Annie och Theodor Helleborgs Donationsfond, redovisning 2010. 
(dnr KS 2011/00435 042).  
 

f) Sammanträdesplan 2012 för Sveriges Kommuner och Landsting. 
 

g) Granskning av beslutsprocessen i KSRR i samband med förbundschefens 
avgång. 
(dnr KS 2011/00402 007).  
 

h) Motion från FP om tillgänglighet för alla. 
(dnr KS 2011/00406 092).  
 

i) Motion från FP om att hela Kalmar ska leva. 
(dnr KS 2011/00313 092).  
 

j) Motion från Jonas Lövgren (M) om miljöinnovativ stadsplanering. 
(dnr KS 2011/00384 092).  
 

k) Motion från Jonas Lövgren (M) angående bristen på bostäder för studenter 
och ungdomar. 
(dnr KS 2011/00405 092).  
 

l) Motion från FP om kommunalråd för en dag. 
(dnr KS 2011/00414 092).  
 

m) Medborgarförslag om hinder på cykelbanan mellan Norrlidsvägen och 
Smålands Lejons väg och samhällsbyggnadsnämndens svar. 
(dnr KS 2011/00264 094).  
 

n) Medborgarförslag om att kommunen bör se över barnens kostbehov efter 
hur länge barnen vistas på dagis. 
(dnr KS 2011/00408 094).  
 

o) Medborgarförslag om ny delsträcka på befintlig cykelväg på Kalmarvägen i 
Lindsdal. 
(dnr KS 2011/00321 094).  
 

p) Medborgarförslag om att anlägga en tunnel under E22 vid Hossmo kyrka 
samt GC-förbindelse till Rinkabyholmsvägen 
(dnr KS 2011/00341 094).  
 

q) Medborgarförslag om att man gör ett större hundbad vid Svinö. 
(dnr KS 2011/00358 094).  
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r) Medborgarförslag om att färdigställa cykelbana utefter Drottning Blankas 
väg/Burgundvägen. 
(dnr KS 2011/00366 094).  
 

s) Medborgarförslag om att sälja biljetter billigt på de övre balkongerna till 
pensionärer/förtidspensionärer och arbetslösa på Kalmar teater. 
(dnr KS 2011/00394 094).  

 
 
§ 188 Interpellation om bränderna i Berga centrum 
 (dnr KS 2011/00454 093) 
 
 Kommunfullmäktige beslutar att Christopher Dywik (KD) får ställa följande 

interpellation till kommunalrådet Johan Persson (S): 
 
 Under de senaste veckorna har det rapporterats i tidningarna om upprepade 

bränder och förstörelse runt Berga centrum. Enligt uppgift är butiksinnehavarna 
oroliga och rädda. De av media utpekade ungdomarna förklarar sig oskyldiga. 
Men papperskorgar och sopcontainrar börjar inte brinna av sig själv. Oavsett 
vem som är skyldig eller varför de eldar, så måste bränderna och förstörelsen 
upphöra innan det hela eskalerar och någon får sätta livet till. 

 
 Med denna bakgrund vill jag ställa följande frågor:  

1. Vilka insatser kommer att göras ifrån kommunens sida för att garantera 
säkerheten för besökarna och butiksinnehavarnas liv och egendom? 

2. Vilka insatser kommer att göras ifrån kommunens sida för att bryta den 
negativa spiralen och återskapa tryggheten i området? 

_________________ 
 
 Johan Persson lämnar följande svar på interpellationen: 
 
 Christopher Dywik frågar i en interpellation vilka insatser som kommunen kan 

göra för att garantera besökares och butiksinnehavares säkerhet, liv och 
egendom.  

 
 Den frågan är helt en polisiär fråga.  
 
 Han frågar också vilka insatser som kommunen kan göra för att återskapa 

tryggheten och bryta den negativa spiralen.  
 
 Jag vill inleda med att säga att det är bra att kommunfullmäktige får anledning 

att diskutera denna fråga. Utvecklingen i Berga centrum har inte varit positiv de 
senaste åren. Otaliga möten har hållits med hyresgäster, butiksinnehavare och 
företrädare för fastighetsägaren. Detta har skett på kommunens initiativ. Jag har 
själv deltagit på några möten, andra möten har genomförts av näringslivschefen. 

 
 Det finns stora möjligheter att vända utvecklingen i Berga Centrum med 

omnejd. Upptagningsområdet för Berga centrum ökar konstant genom den 
bostadsproduktion som sker i bland annat Ljusstaden. Inom kort bjuder 
kommunen in aktörer för att bebygga delar av Karlssons äng där det finns en 
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färdig detaljplan, även för Bergagården pågår just nu arbetet med ny detaljplan 
för nya bostäder. För Berga centrum finns sedan länge ett färdigt planprogram 
som möjliggör både bostäder och mer handel.  

 
 Under resans gång har kommunen också varit tydlig med att vi inte kommer 

släppa fram ytterligare spridda handelsetableringar inom livsmedel vid sidan av 
exempelvis Norrliden och Berga. Detta för att skapa goda framtidsmöjlighet för 
de redan befintliga centrumen.  

 
 De möten som har hållits har inte resulterat i någonting. Intresset för utveckling, 

underhåll och skötsel har varit minimalt från den befintliga ägaren av Berga 
centrum. Mot den bakgrunden har jag också uppmanat dem att sälja till någon 
annan fastighetsägare. Sedan i somras ligger också den nuvarande fastighets-
ägarens bestånd ute till försäljning via DTZ. Jag har själv haft kontakt med både 
mäklaren och intressenter. Min förhoppning är att en försäljning genomförs 
inom kort, gärna till en lokal intressent. De tidningsartiklar och rapporter om 
bränder i Berga centrum har sänts till mäklaren för att visa på behovet av ett 
avslut. 

 
 Får vi en ny fastighetsägare på plats får kommunen, handlarna och hyresgästerna 

en part som det går att föra en utvecklingsdialog med. Jag är övertygad om att 
det snabbt går att vända utvecklingen i Berga centrum. Underlaget finns för 
växande handel, de boende vill ha utveckling, handlarna i centrum vill satsa och 
kommunen är naturligtvis beredd att göra allt vad som står i vår makt för att 
möjliggöra utveckling. Det är något vi har drivit i flera år nu men inte kommit 
någonstans på grund av en fastighetsägare som inget velat göra.  

 
 I det korta perspektivet handlar det om att få slut på bränderna. Där gör polisen 

stora insatser men också socialförvaltningen. I det längre perspektivet handlar 
det om lyfta hela Berga centrum med omnejd. I ett sådant arbete ska naturligtvis 
kommunen vara en aktiv part tillsammans med alla andra aktörer. Ett första steg 
i en ny start för Berga centrum kommer tas om några veckor då jag kommer 
bjuda in till ett öppet möte om hur vi ska vända utvecklingen. Förhoppningsvis 
är då också en försäljning genomförd. Då kan också den nya fastighetsägaren 
delta.   

 
 
§ 189 Interpellation om konsekvenser av revisorernas kritik av 

ordförande i KSRR:s förbundsstyrelse 
 (dnr KS 2011/00456 093) 
 
 Kommunfullmäktige beslutar att Malin Petersson (M) får ställa följande 

interpellation till kommunstyrelsens ordförande Johan Persson (S): 
 
 Enligt en revisionsrapport har ordförande i förbundsstyrelsen för KSRR, Steve 

Sjögren, ägnat sig åt otillbörligt beslutsfattande. De åtgärder han vidtog och de 
beslut han fattade i samband med förbundschefens avgång var inte ändamåls-
enliga. Revisorerna slår fast att det är styrelsen som utser förbundschef liksom 
beslutar om dennes avgång. Vid dags dato har styrelsen ännu inte fattat ett 
formellt beslut vilket är anmärkningsvärt. 
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 På samma sätt kritiseras Steve Sjögren för sina informella möten där de som 

enligt arbetsordningen har rätt att delta inte kallats. Han har stängt dem ute och 
bara haft möten med vissa ledamöter. Styrelsens formella delaktighet har inte 
funnits under processen. Revisorerna bedömer detta agerande som 
otillfredsställande. 

 
 Jag vill därför fråga Johan Persson: 
 
 Vilka åtgärder kommer du att vidta med tanke på revisionsrapportens 

skrivningar och synpunkter? 
_________________ 

  
 Johan Persson lämnar följande svar på interpellationen: 
 
 Malin Petersson frågar i en interpellation om kommunstyrelsen i Kalmar ska 

uppmana styrelsen för KSSR att avgå.  
 
 Svaret på frågan är nej.  
 
 Frågan om ansvarsfrihet för styrelsen i KSRR avgörs av dess förbunds-

fullmäktige. Det är ett förbundsfullmäktige som bland annat är utsett av 
kommunfullmäktige i Kalmar. Mot denna bakgrund vore det minst sagt märkligt 
om kommunstyrelsen i Kalmar skulle pröva ansvarsfrågan för KSRRs styrelse. 
Detta över huvudet på ett av flera kommunfullmäktige utsett 
förbundsfullmäktige. 
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Voteringslista       Bilaga A 
§ 175 Motion från C om att Kalmar kommun ska utreda förutsättningarna för ett kommunalt 
landsbygdsutvecklingsbolag 

Ledamöter Parti K

 

Ersättare Ja Nej Avst F

 

Roger Kaliff ordf                        (S)        A

       

Göran Wiegert                            X        
Birgitta  Elfström 1:e v ordf            (S)        A

       

                                         X        
Göran Häggfors 2:e v ordf                (M)        A

       

                                         X        
Johan Persson                            (S)        A

       

                                         X        
Anette Lingmerth                         (S)        A

       

                                         X        
Mattias Adolfson                         (S)        A

       

                                         X        
Marie Simonsson                          (S)        A

       

                                         X        
Steve Sjögren                            (S)        A

       

                                         X        
Anna Soltorp                             (S)        A

       

                                         X        
Jussi Gröhn                              (S)        A

       

                                         X        
Elisabeth Gustavsson                     (S)        A

       

                                         X        
Nasim Malik                              (S)        A

       

                                         X        
Mona  Jeansson                           (S)        A

       

                                         X        
Lasse Johansson                          (S)        A

       

                                         X        
Dzenita Abaza                            (S)        A

       

                                         X        
Jonas  Hellberg                          (S)        A

       

Anne-Cathrine Lindh                      X        
Robert Sigvardsson                       (S)        A

       

                                         X        
Marianne Dahlberg                        (S)        A

       

                                         X        
Annika Brodin                            (S)        A

       

                                         X        
Bengt Kronblad                           (S)        A

       

Mats Griph                               X        
Jeanette Kennerfalk                      (S)        A

       

Nikolaos Strachinis                      X        
Stig Persson                             (S)        A

       

                                         X        
Emma Frost                               (S)        A

       

                                         X        
Roger Holmberg                           (S)        A

       

                                         X        
Ann-Marie Engström                       (S)        A

       

                                         X        
Peter Olofsson                           (S)        A

       

                                         X        
Gunnel Akinder                           (S)        A

       

                                         X        
Jan-Erik Arvidsson                       (S)        A

       

                                         X        
Gunilla  Johansson                       (S)        A

       

                                         X        
Ingvar  Nilsson                          (S)        A

       

                                            X
  Bertil Dahl                              (V)        A

       

                                         X        
Birgitta Axelsson Edström                (V)        A

       

                                         X        
Anna Thore                               (MP)       A

       

                                         X        
Jonas Löhnn                              (MP)       A

       

                                         X        
Patricia Vildanfors                       (MP)       A

       

                                         X        
Jessica Rydell                           (MP)       A

       

Jimmy Svensson                           X        
Malin Petersson                          (M)        A

       

                                         X        
Jan R Andersson                          (M)        A

       

                                         X        
Per-Olof Jonsson                         (M)        A

       

                                         X        
Kajsa Hedin                              (M)        A

       

Björn Hult                               X        
Jonas Lövgren                            (M)        A

       

                                         X        
Tamas Lakatos                            (M)        A

       

                                         X        
Magnus Isaksson                          (M)        A

       

Jan Ingemar Lundström                    X        
Karl Holst                               (M)        A

       

Birger Jägtoft                           X        
Zeljko Krajisnik                         (M)        A

       

                                            X
  Lennart Erlandson                        (M)        A

       

                                            X
  Britt Dicksson                           (M)        A

       

                                         X        
Rolf Wallergård                          (M)        A

       

                                         X        
Inger Hilmansson                         (FP)       A

       

                                         X        
Björn Brändewall                         (FP)       A

       

                                         X        

Transport: 47 0 0 3 
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Voteringslista, forts       Bilaga A 
§ 175 Motion från C om att Kalmar kommun ska utreda förutsättningarna för ett kommunalt 
landsbygdsutvecklingsbolag 

Transport: 47 0 0 3 

Ledamöter Parti K

 

Ersättare Ja Nej Avst F

 

Anders Andersson                         (C)        A

       

                                          X      
Ingemar Einarsson                        (C)        A

       

                                          X      
Gunnar Olsson                            (C)        A

       

                                          X      
Lennart Svenzén                          (C)        A

       

                                          X      
Sivert Andersson                         (C)        A

       

                                          X      
Anna-Britt Wejdsten                      (FP)       A

       

                                         X        
Birgitta Nordlöw                         (FP)       A

       

                                         X        
Monica Bengtsson                         (KD)       A

       

Christopher Dywik                        X        
Folke Fagerlund                          (KD)       A

       

                                         X        
Thoralf Alfsson                          (SD)       A

       

Micael Foghagen                          X        
Lars Rosén                               (SD)       A

       

                                         X        

SUMMA: 53 5 0 3 
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Voteringslista       Bilaga B 
§ 176 Motion från C om att öka föreningslivets delaktighet i driften av fritidsgårdar 

Ledamöter Parti K

 

Ersättare Ja Nej Avst F

 

Roger Kaliff  (S)        A

       

Göran Wiegert                            X        
Birgitta  Elfström ordf            (S)        A

       

                                         X        
Göran Häggfors 2:e v ordf                (M)        A

       

                                          X      
Johan Persson                            (S)        A

       

                                         X        
Anette Lingmerth                         (S)        A

       

                                         X        
Mattias Adolfson                         (S)        A

       

                                         X        
Marie Simonsson                          (S)        A

       

                                         X        
Steve Sjögren                            (S)        A

       

                                         X        
Anna Soltorp                             (S)        A

       

                                         X        
Jussi Gröhn                              (S)        A

       

                                         X        
Elisabeth Gustavsson                     (S)        A

       

                                         X        
Nasim Malik                              (S)        A

       

                                         X        
Mona  Jeansson                           (S)        A

       

                                         X        
Lasse Johansson                          (S)        A

       

                                         X        
Dzenita Abaza                            (S)        A

       

                                         X        
Jonas  Hellberg                          (S)        A

       

Anne-Cathrine Lindh                      X        
Robert Sigvardsson                       (S)        A

       

                                         X        
Marianne Dahlberg                        (S)        A

       

                                         X        
Annika Brodin                            (S)        A

       

                                         X        
Bengt Kronblad                           (S)        A

       

Mats Griph                               X        
Jeanette Kennerfalk                      (S)        A

       

Nikolaos Strachinis                      X        
Stig Persson                             (S)        A

       

                                         X        
Emma Frost                               (S)        A

       

                                         X        
Roger Holmberg                           (S)        A

       

                                         X        
Ann-Marie Engström                       (S)        A

       

                                         X        
Peter Olofsson                           (S)        A

       

                                         X        
Gunnel Akinder                           (S)        A

       

                                         X        
Jan-Erik Arvidsson                       (S)        A

       

                                         X        
Gunilla  Johansson                       (S)        A

       

                                         X        
Ingvar  Nilsson                          (S)        A

       

                                         X        
Bertil Dahl                              (V)        A

       

                                         X        
Birgitta Axelsson Edström                (V)        A

       

                                         X        
Anna Thore                               (MP)       A

       

                                         X        
Jonas Löhnn                              (MP)       A

       

                                         X        
Patricia Vildanfors                       (MP)       A

       

                                         X        
Jessica Rydell                           (MP)       A

       

Jimmy Svensson                           X        
Malin Petersson                          (M)        A

       

                                          X      
Jan R Andersson                          (M)        A

       

                                          X      
Per-Olof Jonsson                         (M)        A

       

                                          X      
Kajsa Hedin                              (M)        A

       

Björn Hult                                X      
Jonas Lövgren                            (M)        A

       

                                          X      
Tamas Lakatos                            (M)        A

       

                                          X      
Magnus Isaksson                          (M)        A

       

Jan Ingemar Lundström                     X      
Karl Holst                               (M)        A

       

Birger Jägtoft                            X      
Zeljko Krajisnik                         (M)        A

       

                                            X
  Lennart Erlandson                        (M)        A

       

                                          X      
Britt Dicksson                           (M)        A

       

                                          X      
Rolf Wallergård                          (M)        A

       

                                          X      
Inger Hilmansson                         (FP)       A

       

                                          X      
Björn Brändewall                         (FP)       A

       

                                          X      

Transport: 35 14 0 1 
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Voteringslista, forts       Bilaga B 
§ 176 Motion från C om att öka föreningslivets delaktighet i driften av fritidsgårdar 

Transport: 35 14 0 1 

Ledamöter Parti K

 

Ersättare Ja Nej Avst F

 

Anders Andersson                         (C)        A

       

                                          X      
Ingemar Einarsson                        (C)        A

       

                                          X      
Gunnar Olsson                            (C)        A

       

                                          X      
Lennart Svenzén                          (C)        A

       

                                          X      
Sivert Andersson                         (C)        A

       

                                          X      
Anna-Britt Wejdsten                      (FP)       A

       

                                          X      
Birgitta Nordlöw                         (FP)       A

       

                                          X      
Monica Bengtsson                         (KD)       A

       

Christopher Dywik                         X      
Folke Fagerlund                          (KD)       A

       

                                          X      
Thoralf Alfsson                          (SD)       A

       

Micael Foghagen                           X      
Lars Rosén                               (SD)       A

       

                                          X      

SUMMA: 35 25 0 1 
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